
P R O T O K Ó Ł  Nr XXXVI / 2017

z przebiegu sesji Rady Gminy S i e d l e c

odbytej w dniu 23 maja 2017 roku

Na  ogólną  ilość  15  radnych,  obecnych  na  sesji  było  10  członków  Rady  w/w
prowadzonej listy obecności.

Ponadto w sesji udział wzięli:

1. Jacek Kolesiński - Wójt Gminy Siedlec
2. Hieronim Birk - Zastępca Wójta Gminy
3. Krystyna Lewandowska - Skarbnik Gminy
4. Andrzej Wita - Przewodniczący Rady Powiatu 
5. Łucja Olejniczak - Członek Zarządu Rady Powiatu
6. Tadeusz Mąkosa - Członek Zarządu Rady Powiatu

Do pkt. 1

Otwarcia  sesji  dokonał  Przewodniczący  Rady  Gminy  Andrzej  Kaźmierczak
serdecznie witając wszystkich obecnych. Następnie oświadczył, iż zgodnie z listą obecności
w sesji  uczestniczy 10 radnych,  co wobec składu Rady Gminy Siedlec  wynoszącego 15
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.

Do pkt. 2

W punkcie tym  Przewodniczący Rady Gminy Andrzej  Kaźmierczak   zwrócił  się do
radnych o wprowadzenie dodatkowego  podpkt. 10 „d” do porządku obrad w brzmieniu:

„przekazania  do Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  w Poznaniu  skargi  Prokuratora
Rejonowego w Wolsztynie wraz z odpowiedzią na skargę”.

Tu  zabrała  głos  p.o.  kierownika  OPS  w  Siedlcu  B.  Wieczorek  wyjaśniając  przyczynę
wprowadzenia dodatkowego podpkt. Do porządku obrad. 

Następnie  przewodniczący  obrad  poddał  pod  głosowanie  wprowadzenie  dodatkowego
podpunktu do porządku obrad.

W wyniku  głosowania  jednogłośnie  na  obecność  10  radnych,  10  –  za,  0-  przeciw,  0  –
wstrzymujących w/w podpunkt został dodany do porządku obrad.

Wobec wprowadzenia zmian do porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy A. 
Kaźmierczak poddał pod głosowanie uzupełniony porządek obrad, który  przedstawiał  się 
następująco:

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności.
2.Przedstawienie porządku obrad.
3.Przyjęcie protokołu z  XXXV  sesji Rady Gminy Siedlec.
4.Interpelacje i zapytania.



5.Informacja z prac międzysesyjnych:
a. Wójta Gminy Siedlec,
b. Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Siedlec.
c. Przewodniczących stałych komisji Rady Gminy Siedlec.

6.  Sprawozdanie  Wójta  Gminy  Siedlec  z  wykonania  budżetu  gminy  za  2016  r.  wraz  z
informacją o stanie mienia.
7.  Rozpatrzenie  i  zatwierdzenie  sprawozdania  finansowego  wraz  z  sprawozdaniem  z
wykonania budżetu za 2016 rok:

a.  przedstawienie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  przedłożonym
sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Siedlec za 2016 rok,
b. opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Siedlec w sprawie wykonania budżetu za
2016 rok,
c. opinie komisji branżowych w sprawie wykonania budżetu za 2016 rok,
d. dyskusja,
e.  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  z
sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016 rok.

8. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy.
a. przedstawienie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Siedlec  w  sprawie
absolutorium,
b. opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej
Rady Gminy Siedlec w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Siedlec z wykonania
budżetu gminy za 2016 rok,
c. podjęcie  uchwały  w sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy Siedlec  absolutorium z
tytułu wykonania budżetu za 2016 rok.

9. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Siedlec z organizacjami 
pozarządowymi za 2016 rok .
10.   Podjęcie uchwał w sprawie :

a.   zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok,
b.  sprostowania  oczywistej  omyłki  pisarskiej  w uchwale Nr  XXXV/160/2017  Rady
Gminy  Siedlec  z  dnia  28  marca  2017  roku  w  sprawie  dostosowania  sieci  szkół
podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego,
c.  wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  najem  części  nieruchomości  gruntowej
niezabudowanej  na  czas  oznaczony  dłuższy  niż  3  lata  oraz  na  odstąpienie  od
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu,
d. przekazania  do  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  w  Poznaniu  skargi
Prokuratora Rejonowego w Wolsztynie wraz z odpowiedzią na skargę.

11. Wolne głosy, wnioski i informacje.

Do pkt. 3

Tematyczne  zagadnienie  zreferował  Przewodniczący  Rady  A.  Kaźmierczak
wnosząc  do  Wysokiej  Rady  o  przyjęcie  protokołu  z  XXXV  sesji  Rady  Gminy
odzwierciedlający jej przebieg.
Jak poinformował wpłynęła jedna uwaga do protokołu ( dotycząca nazwiska ), która została
uwzględniona.
W wyniku głosowania na obecność 10 radnych protokół został przyjęty jednogłośnie 10 – za,
0 – przeciw, 0 – wstrzymujących.



Do pkt.4

W  punkcie  tym  głos  zabrał  radny  R.  Kluj zwracając  o  informację  na  temat
rekultywacji terenów po żwirowni w Grójcu Wielkim - jak ta sprawa się przedstawia?

W dalszej części obrad zabrał głos p. Maćkowiak podnosząc sprawę działek w Grójcu
Małym. Jak poinformował jest właścicielem 4 niewielkich działeczek , które nabył ponad 15
lat jako działki rekreacyjno-mieszkaniowe. Niestety w 2010 roku został uchwalony miejscowy
plan zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Grójec Mały, w wyniku którego działki
zostały przekształcone w grunt orny i nastąpił zakaz budowy lub rozbudowy przedsięwzięć
mogących znacząco wpłynąć na stan środowiska. 

Wobec powyższego zwrócił się do Wysokiej Rady  o ponowne przekształcenie gruntu
ornego na grunt rekreacyjno-mieszkaniowy.
Do zagadnienia ustosunkował się reprezentant p. Maćkowiaka m.in. mówiąc: „…uchwalając
plan zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Grójca Małego w 2010 roku  podjęta
została  decyzja  (zgodnie  z  propozycjami)  że  działki,  które  były  wcześniej  kupione  są to
działki letniskowe – były zapisy , że nie będą użytkowane jako grunty rolne- zostały w planie
zakwalifikowane jako działki  rolne, chyba że na dzień uchwalenia uchwały będą  decyzje
administracyjne budowy bądź warunków zabudowy; czyli przez 8 lat działki użytkowane były
jako działki rekreacyjne;  jest tam domek postawiony, doprowadzona została woda, energia;
międzyczasie doprowadzona została kanalizacja…działki te decyzją Rady zostały w planie
zakwalifikowane  jako  działki  rolne,  czyli  wbrew  temu,  co  faktycznie  było  w  planie,  w
dokumentach, w aktach notarialnych;  została jakby cofnięta ich rola tzn. działka która ma
400m stała się działką rolną , gdzie bok wynosi 20 czy 18 metrów… można powiedzieć , że
zadziałał  pewien  automat  dotyczący  podejścia  do  nieruchomości  na  tym  etapie
zagospodarowania ; ogólnie jest to w porządku, ale w wypadku działki zostało przeoczone
tzn. nie zostało to zakwestionowane przez właścicieli,  natomiast fakt jest taki, że stała się
rzecz  niesamowita  ;  właściciel  został  pozbawiony  czegoś,  co  jest  atrakcyjne…poprzez
decyzję administracyjną , która jakby cofnęła jakoś tych działek … ; prośba jest taka by zająć
się tą sprawą,  rozpoznać sprawę…nie jest  to wniosek o zmianę planu…to jest  prośba o
zajęcie się tą uchwałą w kontekście zasadności jaka została zaproponowana wówczas…”

Do pkt.5 „a, b, c „

Tu  jako  pierwszy  głos  zabrał   Wójt  Gminy  J.  Kolesinski  przedstawiając
sprawozdanie z prac w okresie międzysesyjnym .

 Następnie  głos  zabrała  dyrektor  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Siedlcu  A.
Kędziora przedstawiając informację z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Siedlcu  w
okresie  międzysesyjnym,  oraz  kierownik  referatu  infrastruktury  A.  Kasperczak
przedstawiając  zadania  zrealizowane z zakresu drogownictwa,  infrastruktury i  gospodarki
komunalnej.

Całościowe sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.

W  dalszej  części  obrad  głos  zabrali  przewodniczący  stałych  komisji  składając  ustną
informację z prac międzysesyjnych.
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Porządku Publicznego
M.  Wita  poinformował,  że  w  okresie międzysesyjnym  komisja  spotkała  się  dwukrotnie.
Pierwsze posiedzenie było wspólnym posiedzeniem stałych komisji rady, gdzie dyskutowano
nad sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016 rok.
Drugie posiedzenie poświęcone było wypracowaniu opinii w sprawie wykonania budżetu 
Gminy Siedlec za 2016 rok



Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetu  E.  Weil poinformowała,  że  komisja
obradowała również dwukrotnie. Pierwsze posiedzenie było wspólnym posiedzeniem stałych
komisji  rady,  gdzie  dyskutowano  nad  sprawozdaniem  finansowym  i  sprawozdaniem  z
wykonania budżetu za 2016 rok, a drugie posiedzenie poświęcone było wypracowaniu opinii
w sprawie wykonania budżetu Gminy Siedlec za 2016 rok.

A. Skiba – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zabierając głos poinformował, iż komisja
spotkała się trzykrotnie. Pierwsze posiedzenie było wspólnym posiedzeniem stałych komisji
rady,  gdzie dyskutowano nad sprawozdaniem finansowym i  sprawozdaniem z wykonania
budżetu za 2016 rok.
Kolejne dwa posiedzenia poświęcone były wypracowaniu opinii w sprawie wykonania 
budżetu Gminy Siedlec za 2016 rok, oraz wniosku w sprawie absolutorium.

R.  Winiarz  –  Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia  i  Opieki
Społecznej podał, że w okresie międzysesyjnym komisja spotkała  się dwukrotnie. Pierwsze
posiedzenie  było  wspólnym  posiedzeniem  stałych  komisji  rady,  gdzie  dyskutowano  nad
sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016 rok.
Drugie posiedzenie poświęcone było wypracowaniu opinii w sprawie wykonania budżetu 
Gminy Siedlec za 2016 rok

Na  zakończenie  głos  zabrał  Przewodniczący  Rady  A.  Kaźmierczak składając  ustną
informację z prac międzysesyjnych przewodniczącego i wiceprzewodniczącego rady.

Do pkt.6

Wprowadzenia do zagadnienia dał Wójt Gminy J. Kolesiński. Tu poinformował , że
budżet Gminy Siedlec na 2016 rok został uchwalony przez Radę Gminy Siedlec 15 grudnia
2015 roku. Uchwała Rady Gminy Siedlec Nr XV/75/2015 w sprawie uchwały budżetowej na 
2016 rok określiła:

– DOCHODY na kwotę - 38.043.271,00 zł,

– WYDATKI na kwotę - 36.043.271,00 zł,

– NADWYŻKĘ na kwotę -   2.000.000,00 zł,

– ROZCHODY na kwotę -   2.000.000,00 zł.

W wyniku zmian budżet w ciągu roku po stronie dochodów został zwiększony o kwotę 
11.248.691,95 zł i po stronie wydatków również zwiększony o kwotę 11.678.691,95 zł

Realizacja budżetu w 2016 roku  przedstawiała się następująco:

- DOCHODY - 49.643.174,83 zł,

- WYDATKI - 44.831.471,31 zł,

- NADWYŻKA -   4.811.703,52 zł,

- PRZYCHODY -   5.012.082,08 zł, 

- ROZCHODY -   2.000.000,00 zł.



W dalszej  części  obrad głos  zabrała Skarbnik Gminy K.  Lewandowska  przedstawiając
szczegółową informacje z wykonania budżetu za 2016 rok . I tak :

„  …planowany  budżet  po  stronie  dochodów na  dzień  31  grudnia  2016  roku  wynosił
49.291.962,95 zł,  z czego dotacja celowa wynosiła  14.308.538,33 zł dochody majątkowe
1.281.556,42 zł

Plan wydatków po zmianach wynosił 47.721.962,95 zł z czego  wydatki majątkowe wynoszą
4.170.805,77zł  a wydatki na zadania zlecone 14.308.538,33  zł

W planie wydatków przewidziane są dotacje dla instytucji kultury  w wysokości 611.481,00 zł,
dotacje dla biblioteki w wysokości 204.568,00 zł, dotacje dla klubów sportowych (Ludowe
Zespoły Sportowe)  z terenu Gminy w wysokości  125.000,00 zł,  dotacja dla ochotniczych
straży pożarnych w wysokości  500.000,00 zł,  dotacje dla działalności  spółek wodnych  w
wysokości  13.700,00  zł,  dotacje  dla  niepublicznej  jednostki  oświatowej  w  wysokości
585.900,00 zł oraz dotacja celowa dla Gminy Wolsztyn w wysokości 223.000,00 zł.

W 2016 roku zrealizowano dochody w wysokości 49.643.174,83 zł co stanowi 100,71 %
planu

Na ogólną kwotę dochodów składają się dochody bieżące w wysokości  48.514.946,67 zł
oraz dochody majątkowe zrealizowane w kwocie  1.128.228,16zł.

Jedną  z  istotniejszych  pozycji  stanowią  podatki  i  opłaty  lokalne.  Dochody  z  tego  tytułu
wykonano w 104,44 % planu co przedkłada się na kwotę 7.380.907,02 zł. 

Podatek od nieruchomości  zrealizowany w wysokości 5.019.823,34 zł

Podatek od środków transportowych w kwocie 717.539,94 zł

Podatek rolny i leśny w wysokości 701.496,38 zł 

Na należności zaległe w 2016 roku zostało wystawionych 1044 upomnień na kwotę
424.484,48 zł oraz 300 tytułów wykonawczych na kwotę 149.667,88 zł (w tym 8 tytułów na
koszty upomnienia), z czego zrealizowano 176 tytuły na kwotę 70.569,32 zł.

W  2016  roku  rozpatrzono  23  podania  o  odroczenie  terminu  płatności  podatku
i wydano 23 decyzje pozytywne.

O rozłożenie na raty rozpatrzono 9 podań  i wydano 9 decyzji pozytywnych.

Rozpatrzono 22 podania o umorzenie zaległego podatku, wydając 9 decyzji pozytywnych na
łączną kwotę w wysokości 3.845,00 zł. Wydano 13 decyzji negatywnych. 

Stosunkowo wysoki wpływ na wykonanie dochodów miała subwencja ogólna wynosząca w
2016  roku  15.002.833,00  zł  oraz  udziały  gmin  w  podatkach  stanowiących  dochód
budżetu państwa w kwocie 8.811.898,05 zł.

Otrzymano  dotację  celową  na  realizacje  programu  Rządowego  „500  Plus”  w  wysokości
8.026.842,27 zł.

Wydatki w 2016roku zrealizowano w kwocie 44.831.471,31 zł co stanowi 93,94 % planu

Na ogólną kwotę wydatków składają się wydatki bieżące w wysokości 41.264.478,51 zł oraz
wydatki majątkowe zrealizowane w kwocie  3.566.922,80zł.

Analizując wydatki należy podkreślić, iż największą pozycją są środki poniesione na Oświatę
i  wychowanie w  wysokości  18.542.698,09  zł oraz  na  Pomoc  społeczną w  kwocie



14.858.629,29zł. Na Administrację publiczną tj. Radę gminy, Urząd Gminy, Administrację
rządową poniesiono wydatki w wysokości 3.421.449,82 zł.

Wysoka Rado, ważną pozycje w wydatkach stanowi Fundusz sołecki. Zrealizowane wydatki
w 2016 roku na  fundusz wynoszą  419.796,35zł co stanowi 96,03 % planu. Największą
kwotę przeznaczono na świetlice wiejskie w kwocie 220.422,56 zł oraz na drogi publiczne
gminne kwotę 149.955,37 zł.

Wydatki majątkowe poniesione w 2016 roku to kwota  3.566.992,80 zł na którą składa się
wniesienie wkładów do spółki komunalnej Zakładu Eksploatacji Urządzeń Komunalnych Sp.
Z o.o. w Siedlcu w wysokości 170.000,00 zł.

Zadania które zostały zrealizowane w 2016 roku to m.in. :

-  Budowa i  przebudowa odcinka drogi  gminnej  wraz z budową kanalizacji  deszczowej  w
Grójcu Małym,

- Budowa ul. Kwiatowej w miejscowości Kopanica,

- Przebudowa dróg gminnych w Tuchorzy,

- Przebudowa drogi gminnej w Mariankowie, 

- Budowa ul. Akacjowej i Okrężnej w Siedlcu,

- Budowa i adaptacja lokali socjalnych,

- Rozbudowa świetlicy wiejskiej w Kopanicy,

- Modernizacja budynku Urzędu Gminy – klimatyzacja.

W 2016 roku 25 razy dokonano zmian budżetu i w budżecie, z tego 9 razy dokonano zmian
uchwałami Rady Gminy i 16 razy zarządzeniami Wójta. 

W wyniku zmian budżet po stronie dochodów został zwiększony o kwotę 11.248.691,95zł i
po stronie wydatków zwiększony o kwotę 11.678.691,95 zł.

Planowany  budżet  zakładał  nadwyżkę  w  wysokości  1.570.000,00 zł  Nadwyżkę
zaplanowano  przeznaczyć  na  spłatę  wcześniej  zaciągniętych  zobowiązań.  Na  dzień  31
grudnia 2016 r. wykonanie budżetu zamknięto nadwyżka w wysokości 4.811.703,52 zł.  Plan
rozchodów w wysokości 2.000.000,00 zrealizowano w wysokości 100,00 %. Zaplanowano
przychody w wysokości 430.000,00 zł.

Na dzień 31 grudnia 2016 roku zadłużenie Gminy Siedlec z tytułu wyemitowanych obligacji
komunalnych wynosiło 15.150.000,00 zł, natomiast z zaciągniętych pożyczek 430.000,00 zł
Kwota długu stanowi 31,38 % planowanych dochodów.

Gmina nie posiada zobowiązań wymagalnych.

Realizacja zobowiązań wraz z należnymi odsetkami była regulowana zgodnie z przyjętymi w
umowie terminami. W obecnej sytuacji ekonomicznej prognozowanie wielkości budżetowych
na poszczególne lata jest  obarczone dużym ryzykiem.  Dlatego też z wielką  ostrożnością
podchodzimy  do  planowania  i  dokonywania  zmian  w  prognozie  poszczególnych  źródeł
zarówno dochodów jaki i wydatków budżetu. Podejmiemy starania, aby planowane dochody
uzyskiwać w przyjętych wysokościach.



Informacja o stanie mienia komunalnego

Wartość mienia komunalnego na dzień 31 grudnia 2016 r. wynosi 50.238.573,47 zł.

 W stosunku do ubiegłego roku zwiększono o kwotę 2.707.752,96 zł

         Dochody uzyskane z tytułu wykonywania prawa własności tj. sprzedaży (gruntów i
budynków  stanowiących  własność  gminy),  wieczystego  użytkowania,  wynajmu  oraz
dzierżawy w okresie od 01.01.2015 r. do 31.12.2015 r. wyniosły 328.622,42 zł.

Dochody  uzyskane  z  tytułu  wykonywania  praw  własności  od  dnia  złożenia  poprzedniej
informacji zmniejszyły się o 27.634,98zł.

         Długoterminowe  aktywa  finansowe  (udziały  w  spółce  komunalnej  w  Zakładzie
Eksploatacji Urządzeń Komunalnych Sp. z o.o. w Siedlcu) wynoszą 17.664.000,00 zł.

Sprawozdanie finansowe

Bilans z wykonania budżetu na dzień 31.12.2016r. 

 Aktywa i pasywa zamykają się kwotą 9.035.340,83 

Aktywa przedstawiają stan środków pieniężnych na koniec roku w kwocie 9.028.898,90 zł
należności i rozliczenia w kwocie 6.441,93 zł .

Pasywa przedstawiają się następująco: zobowiązania finansowe w kwocie 15.580.000,00.
Aktywa netto budżetu odzwierciedlają wyniki działalności roku budżetowego, stan zasobów
środków  budżetu  z  lat  poprzednich.  Rezerwa  na  niewygasające  wydatki  w  kwocie
371.921,72 zł.   Inne pasywa wykazane w bilansie  jest  to  rata subwencji  oświatowej   za
styczeń 2017 otrzymanych w grudniu 2016 r. w kwocie 822.657,00 zł

Na łączne  sprawozdanie  finansowe  jednostek  budżetowych składają  się  sprawozdania  z
urzędu, oświaty oraz pomocy społecznej: Bilans, Rachunek zysków i strat oraz Zestawienie
zmian w funduszu jednostki.

Bilans jest podstawowym źródłem informacji finansowej i majątkowej, mówi o stanie mienia i
odzwierciedla skutki ich realizacji.

Bilans informuje o strukturze aktywów i pasywów na dzień zamknięcia ksiąg rachunkowych
tj.  na  dzień  31.12.2016  r.  Aktywa  w  bilansie  przedstawione  są  wg  stopnia  płynności
składników majątkowych, w pierwszej kolejności w bilansie wykazane są aktywa trwałe które
wynoszą 55.383.048,02 zł  następnie aktywa obrotowe w wysokości 522.311,17 zł

Środki  trwałe  prezentowane  są  w  wartości  netto,  czyli  po  uwzględnieniu  odpisu
umorzeniowego.

Pasywa w bilansie przedstawione są w układzie wzrastającego stopnia wymagalności.

Na  początku  wykazane  są  fundusze  własne  w  kwocie  52.421.563,81  zł  a  następnie
zobowiązania krótkoterminowe w kwocie 3.137.823,48 zł   i  fundusze specjalne w kwocie
32.528,87 zł oraz rozliczenia między-okresowe w wysokości 313.443,03 zł. Bilans sporządza
się na podstawie wyniku działalności gospodarki finansowej i gospodarki majątkiem. Suma
aktywów  wynosi  55.905.359,19  zł  i  jest  równa  sumie  pasywów  i   spełnia  obowiązek
równowagi bilansowej. 

Rachunek zysków i strat jest częścią sprawozdania finansowego sporządzonego na dzień
31.12.2016. R-ek zysków i strat stanowi syntetyczne zestawienie elementów składających
się na wynik budżetu.



W Rachunku zysku i strat wykazuje się przychody netto ze sprzedaży, przychody z tytułu
dochodów budżetowych wynoszących 17.623.880,64 zł

W Rachunku zysków i strat wykazuje się również koszty działalności operacyjnej z rozbiciem
na poszczególnie koszty w wysokości 40.832.373,85 zł.

Rachunek zysków i  strat na koniec 2016 roku wykazuje stratę w kwocie 23.769.566,47 i
znajduje on odzwierciedlenie w bilansie.

Zestawienie  zmian  funduszu  jednostki w  którym  wykazuje  się  Fundusz  jednostki  na
początek roku w kwocie 68.655.025,29 zł. Zwiększenia funduszu w kwocie 56.765.537,83 zł
w  tym  między  innym  zysk  bilansowy  za  rok  ubiegły  w  wysokości  6.698.054,08  zł,
zrealizowane wydatki budżetowe w kwocie 44.459.549,59 zł

Zmniejszenia  funduszu  w  kwocie  49.358.144,68  zł  W  tym  m.in.  Strata  z  lat  ubiegłych
23.669.866,96 zł, zrealizowane dochody w kwocie 17.730.252,98 zł.

Fundusz jednostki na koniec roku w kwocie 76.191.130,28 zł 

Wynik  finansowy  na  koniec  roku  -23.769.566,47  oraz  Fundusze  własne  w  kwocie
52.421.563,81 zł

Zarówno fundusz jak i wynik finansowy mają odzwierciedlenie w bilansie .

Do przedstawionego zagadnienia nie wnoszono uwag, ani zapytań .

Całościowe sprawozdanie z wykonania budżetu za 2016 rok stanowi załącznik do protokołu.

Do pkt.7 ”a, b, c „

W punkcie  tym  głos  zabrał  Zastępca  Wójta  H.  Birk odczytując  uchwałę  Składu
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 25 kwietnia 2017 roku w
sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia Gminy
Siedlec za 2016 rok.

Opinia stanowi załącznik do protokołu.
Następnie  głos  zabrał  Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  A.  Skiba odczytując

wypracowaną przez „komisję” pozytywną opinię w sprawie wykonania budżetu za 2016 rok,
która  zgodnie  z  art.18a  ust.3  ustawy  o  samorządzie  gminnym  przesłana  została  do
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu Zespół Zamiejscowy w Lesznie.

Opinia stanowi załącznik do protokołu.

W dalszej części obrad  kolejno zabierali głos Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy
Siedlec odczytując pozytywne opinię „komisji” w sprawie wykonania budżetu Gminy Siedlec
za 2014 rok .

Opinia  Komisji Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Porządku Publicznego w sprawie
wykonania  budżetu Gminy Siedlec  za 2016 rok  z  dnia  20 kwietnia  2017  roku stanowi
załącznik do protokołu.

Opinia  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia  i  Opieki  Społecznej  w  sprawie
wykonania  budżetu  Gminy  Siedlec  za  2016  rok  z  dnia  18  kwietnia  2017  roku  stanowi
załącznik do protokołu.



Opinia Komisji Finansów i Budżetu w sprawie wykonania budżetu Gminy Siedlec za 2016
rok  z dnia 18 kwietnia 2017 roku stanowi załącznik do protokołu.

Do pkt. 7 „d, e”

Wobec braku dyskusji nad przedmiotowym zagadnieniem przewodniczący obrad A.
Kaźmierczak  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały  Nr  XXXVI/164/2017  w  sprawie
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za
2016 rok.

W  wyniku  głosowania  Uchwała  Nr  XXXVI/164/2017  w  sprawie  zatwierdzenia
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016 rok
na  obecność  10  radnych  została  przyjęta  jednogłośnie  10  –  za,  0  -  przeciw,  0  –
wstrzymujących i stanowi załącznik do protokołu.

Do pkt.8 „a,b,c”

 W punkcie tym  A.  Skiba Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej przedstawił  wniosek
Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Siedlec  z  dnia  28  kwietnia  2017  roku  w  sprawie
absolutorium.

Wniosek Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik do protokołu.

W dalszej  części  swego wystąpienia  odczytał  Uchwałę  Nr  S0  -  0955/3/9/ln/2017  Składu
Orzekającego  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Poznaniu  z  dnia  4  maja  2017 roku w
sprawie  wyrażenia  opinii  o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Siedlec  w  sprawie
absolutorium dla Wójta Gminy Siedlec z wykonania budżetu Gminy za 2016 rok.

Uchwała S0 - 0955/3/9/ln/ 2017 stanowi załącznik do protokołu.

Następnie  głos  zabrał  Przewodniczący  Rady  Gminy  A.  Kaźmierczak poddając  pod
głosowanie  projekt  Uchwały  Nr  XXXVI/165/2017  w  sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy
Siedlec absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016 roku.

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXVI/165/2017 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy
Siedlec absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016 roku na obecność 10  radnych
została przyjęta jednogłośnie 10 – za, 0 - przeciw, 0 – wstrzymujących i stanowi załącznik do
protokołu.

Tu zabrał głos Wójt Gminy J. Kolesiński  m.in. mówiąc : „…tak naprawdę jest to specjalna
chwila, nikt z nas ( 2 lata temu ) pewnych rzeczy  by się nie spodziewał; ta dzisiejsza ocena
jest oceną przede wszystkim pracy merytorycznej naszych pracowników, ale też oceną pracy
tej  rady  i  sołtysów…stanowimy  zespół,  który  w  którymś  momencie  podjął  tą  rękawice
dalszego pokierowania gminą…dziś oceniamy siebie samych; chciałbym zwrócić uwagę , że
na rok 2017 suma inwestycji  przekroczy 10 mln  zł  ,  co  oznacza,  że przekroczymy 20%
naszego budżetu z wypracowanych środków; ta opinia , która była opinią w nazwie - bez
uwag, bez żadnych poważnych uchybień - jest opinią, która ocenia naszą razem wykonaną
pracę…stąd podziękowania dla radnych , pracowników, sołtysów, a przede wszystkim dla
naszych mieszkańców, przedsiębiorców, że mamy czym kierować , bo wykonalność płacenia
podatków  jest bardzo, bardzo pozytywna…; po raz pierwszy mamy sytuację, że dziś my
podejmujemy na siebie obowiązek podzielenia tych wszystkich środków …dziś udało nam



się zrobić wspólnie nowe otwarcie …udało nam się tak ograniczyć nasze zobowiązania, że
optymistycznie  patrzymy  na  przyszłość…  bez  pozyskiwania  środków  możemy  i  musimy
zastanowić się w którą stronę dalej chcemy iść; jak bardzo …co, po nas zostanie…to jest
pytanie do nas …do rady…do nas wszystkich razem, stąd te ważne rzeczy o których musimy
myśleć : drogi, kanalizacja, transport…najważniejszą rzeczą jest , żebyśmy umieli zbudować
zespół , bo to będzie kwintesencją, po to byśmy się spotykali , rozmawiali  i mądrze kierowali
ta gminą, bo do tego jesteśmy zobowiązani… to co chcę podkreślić: to jest nasz wspólny
sukces… dziękuję ...”

W tym miejscu przewodniczący obrad ogłosił 20 minutową przerwę.

Do pkt.9

W punkcie  tym głos zabrała J.  Domin kierownik referatu organizacyjno-prawnego
przedstawiając  Wysokiej  Radzie  sprawozdanie  z  realizacji  Programu  współpracy  Gminy
Siedlec z organizacjami pozarządowymi za 2016 rok .
Jak poinformowała Wójt Gminy J. Kolesiński ogłosił otwarty konkurs na realizację zadania
publicznego   w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu, polegającego na:

 szkoleniu dzieci i młodzieży uzdolnionej sportowo, 
 organizacji zajęć sportowych,
 organizacji i udziale w turniejach i rozgrywkach sportowych,
 upowszechnianiu kultury fizycznej wśród mieszkańców gminy Siedlec,
 wspieraniu programów stowarzyszeń kultury fizycznej i Uczniowskich Klubów 

Sportowych.

Na realizację zadania przeznaczono kwotę 125.000,00 złotych.

W odpowiedzi na ogłoszenie o otwartym konkursie ofert wpłynęła jedna oferta, którą
złożyło Powiatowe Zrzeszenie Ludowe Zespoły Sportowe z Wolsztyna. Komisja konkursowa
powołana Zarządzeniem nr 7/2016 Wójta Gminy Siedlec z dnia 09 luty 2016  roku dla oceny
i  wyboru  ofert  na  realizację  zadań  publicznych,  po  dokonaniu  oceny  oferty,
zarekomendowała  powierzenie  realizacji  zadania  publicznego  Powiatowemu  Zrzeszeniu
LZS.  W  dniu  16  lutego  2016  roku  zawarto  umowę  o  powierzenie  wykonania  zadania
publicznego i przyznano dotację z budżetu gminy na ten cel w wysokości 125.000,00 złotych.
W dniu 30 stycznia 2017 roku Powiatowe Zrzeszenie LZS złożyło sprawozdanie z realizacji
zadania publicznego.

W  2016  roku  ogłaszano  konkurs  na  realizację  zadania  publicznego  w  zakresie
kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i tradycji. Konkurs unieważniono z uwagi na nie złożenie
żadnej oferty. 

Poza powyższymi nie ogłaszano innych konkursów. Żadna z organizacji pozarządowych ani
podmiotów  wymienionych  w  art.  3  ust.  3  ustawy  nie  wystąpiła  z  własnej  inicjatywy
z wnioskiem o realizację zadania publicznego.

Nad przedmiotowym zagadnieniem nie zabierano głosu.

Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację i stanowi załącznik do protokołu.

W  tym  miejscu  radna  E.  Weil  opuściła  obrady,  wobec  czego  w  obradach
uczestniczyło 9 radnych.



Do pkt.10 „a”

Zagadnienie  dotyczące  zmiany uchwały  budżetowej  omówiła  Skarbnik  Gminy K.
Lewandowska. Zwróciła  się  do  Wysokiej  Rady  o  dokonuje  się  następujących  zmian  w
uchwale  Nr  XXX/136/2016 Rady Gminy Siedlec  z  dnia 20 grudnia 2016 roku w sprawie
uchwały budżetowej na 2017 rok :

Zmiany w planie wydatków

1. W dziale 600 rozdziale 60016 § 6050 zwiększono wydatki na zadanie „FS Grójec Mały –
Przebudowa  dróg  gminnych  w  Grójcu  Małym”  w  kwocie  5.000,00  zł,  jednocześnie
zmniejszając wydatki  w  dziale 900 rozdział 90015§ 6050 na zadaniu „FS Grójec Mały –
oświetlenie terenu wokół sali wiejskiej w Grójcu Małym”.

W  §  6050  dokonano  przeniesienia  wydatków  inwestycyjnych  w  kwocie  20.000,00  zł  z
zadania pn. „FS Chobienice – budowa drogi na osiedlu” na zadanie pn. „FS Chobienice –
Budowa dróg gminnych na działkach nr 266, 346, 348 w Chobienicach”.

W rozdziale 60095 § 4210 zmniejszono wydatki o kwotę 6.800,00 zł jednocześnie
zwiększając  wydatki  w  rozdziale 60016 §  6050 na  zadaniu  „Budowa dróg gminnych na
działkach nr 266, 346,348 w Chobienicach – etap I”

Powyżej  opisanych  zmian,  dotyczących  zadań  realizowanych  w ramach funduszu
sołeckiego 2017 roku wykonywanych przez poszczególne sołectwa, dokonano na podstawie
wniosków złożonych  przez  sołectwa,  skierowanych  do  Wójta  Gminy Siedlec.  Wniosek  o
zmianę przedsięwzięcia lub jego zakresu przewidzianego do realizacji w ramach funduszu
sołeckiego Gminy Siedlec 2017 roku złożyło: sołectwo Grójec Mały, sołectwo Chobienice.

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący obrad  poddał pod głosowanie projekt 
Uchwały Nr XXXVI/166/2017 w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2017 rok.

W wyniku  głosowania  Uchwała  Nr  XXXVI/166/2017 w sprawie  w  sprawie  zmian
uchwały budżetowej na 2017 rok  na obecność 9 radnych  została przyjęta jednogłośnie 9 –
za, 0 - przeciw, 0 – wstrzymujących  i stanowi załącznik do protokołu.

Do pkt.10 „b”

Sprawę  sprostowania  oczywistej  omyłki  pisarskiej  w uchwale Nr  XXXV/160/2017
Rady  Gminy  Siedlec  z  dnia  28  marca  2017  w  sprawie  dostosowania  sieci  szkół
podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego przedstawił J. Skrobisz dyrektor
GZEAS-u. Tu  poinformował , że w § 2 oraz załącznikach Nr 1 pkt 2, Nr 2 pkt 2, Nr 3 pkt 2
uchwały  Nr  XXXV/160/2017  Rady  Gminy  Siedlec  z  dnia  28  marca  2017  w  sprawie
dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego (Dz. Urz.
Woj. Wlkp. z 2017r., poz. 2494), prostuje się oczywistą omyłkę pisarską w ten sposób, że
użyte określenie liczbą „143” prostuje się na liczbę „145”. 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący obrad  poddał pod głosowanie projekt 
Uchwały Nr XXXVI/167/2017 w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale
Nr XXXV/160/2017 Rady Gminy Siedlec z dnia 28 marca 2017 w sprawie dostosowania sieci
szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego.

W  wyniku  głosowania  Uchwała  Nr  XXXVI/167/2017 w  sprawie  sprostowania
oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr XXXV/160/2017 Rady Gminy Siedlec z dnia 28



marca 2017 w sprawie  dostosowania  sieci  szkół  podstawowych  i  gimnazjów do nowego
ustroju szkolnego na obecność 9 radnych została przyjęta jednogłośnie 9 – za, 0 - przeciw, 0
– wstrzymujących  i stanowi załącznik do protokołu.

Do pkt.10 „c”

Zagadnienie  dotyczące  oddania  w  najem  części  nieruchomości  gruntowej
niezabudowanej  na  czas  oznaczony  dłuższy  niż  3  lata  oraz  odstąpienie  od  obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy najmu przedstawił Z-ca Wójta H. Birk. Poinformował ,
że wymienione w uchwale działki przeznacza się na potrzeby wybudowania  wież telefonii
komórkowej,  ponieważ  jest  bardzo  słaby   zasięg  i  mieszkańcy  zwracają  się  z  licznymi
wnioskami o podjęcie działań w celu poprawy tej sytuacji.

W związku z powyższym na wniosek firmy,  która deklaruje się wybudować wieże
telefonii komórkowej na terenach stanowiących własność gminy, a jednocześnie biorąc pod
uwagę obowiązujące przepisy ustawy o gospodarce nieruchomościami podjęcie tej  uchwały
jest zasadne. 
W dyskusji nad zagadnieniem nie zabierano głosu, wobec czego  przewodniczący obrad
poddał pod głosowanie projekt Uchwały Nr XXXVI/168/2017 w sprawie wyrażenia zgody na
oddania  w  najem  części  nieruchomości  gruntowej  niezabudowanej  na  czas  oznaczony
dłuższy niż  3  lata oraz odstąpienie  od obowiązku przetargowego trybu zawarcia  umowy
najmu.
 

W wyniku głosowania  Uchwała Nr XXXVI/168/2017 w sprawie  wyrażenia zgody na
oddania  w  najem  części  nieruchomości  gruntowej  niezabudowanej  na  czas  oznaczony
dłuższy niż  3  lata oraz odstąpienie  od obowiązku przetargowego trybu zawarcia  umowy
najmu  na  obecność  9  radnych  została  przyjęta  jednogłośnie  9  –  za,  0  -  przeciw,  0  –
wstrzymujących  i stanowi załącznik do protokołu.

Do pkt.10 „d”

Tematyczne  zagadnienie  przedstawiła  B.  Wieczorek  p.o.  kierownika  OPS  w
Siedlcu.  Tu poinformowała : „… w związku z wejściem w życie nowelizacji ustawy z dnia 29
lipca  205  roku  o  przeciw  działaniu  przemocy  w  rodzinie  nałożono  na  gminy  obowiązek
tworzenia  zespołów  interdyscyplinarnych,  których  głównym  zadaniem  jest  integrowanie  i
koordynowanie wszelkich służb, jednostek organizacyjnych, itp. Oraz specjalistów w zakresie
przeciwdziałania przemocy w rodzinie.

Ustawodawca delegował upoważnieniem dla rady gminy do określenia, w formie uchwały,
trybu  i  sposobu  powoływania  i  odwoływania  członków zespołu  interdyscyplinarnego  oraz
szczegółowych warunków jego funkcjonowania.

W dniu 22 marca 2011 roku Rada Gminy Siedlec uchwaliła wymagane zasady.  Podczas
kilkuletniego  okresu  stosowania  uchwały  dostrzeżono  pojawiające  się  w  orzecznictwie
poglądy, uznające tego typu uchwałę za akt prawa miejscowego, co nie wydawało się tak
oczywiste w chwili podejmowania uchwały w 2011 roku.

W  obecnie  chwili  do  Rady  Gminy  Siedlec  wpłynęła  skarga  Prokuratury  Rejonowej  w
Wolsztynie na uchwałę Rady Gminy Siedlec z dnia 22 marca 2011 roku nr VI/21/2011 w
sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego
w Siedlcu oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania podając za istotne naruszenie
prawa  poprzez bezzasadne zaniechanie opublikowania tej uchwały, stanowiącej akt prawa
miejscowego  ,  oraz  poprzez  powtórzenie  w  treści  uchwały  przepisów  ustawy  o
przeciwdziałaniu  przemocy w rodzinie.  Mając na uwadze powyższe okoliczności  należało
uznać zarzuty skargi.



Obecnie trwają prace nad projektem nowej uchwały w  powyższej sprawie, która zostanie
przedstawiona i omówiona na komisjach przed sesją planowaną na 27 czerwca 2017 roku”.

Nad przedmiotowym zagadnieniem nie zabierano głosu,  wobec czego  przewodniczący
obrad  poddał pod głosowanie projekt Uchwały Nr XXXVI/169/2017 w sprawie przekazania
do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu skargi Prokuratora Rejonowego w
Wolsztynie wraz z odpowiedzią na skargę.

W wyniku  głosowania  Uchwała  Nr XXXVI/169/2017 w sprawie przekazania  do
Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  w  Poznaniu  skargi  Prokuratora  Rejonowego  w
Wolsztynie  wraz  z  odpowiedzią  na  skargę  na  obecność  9  radnych  została  przyjęta
jednogłośnie 9 – za, 0 - przeciw, 0 – wstrzymujących  i stanowi załącznik do protokołu.

Do pkt.11

W punkcie tym kolejno zabierali głos:

Radny R. Winiarz  podniósł sprawę wywozu nieczystości ciekłych wozem asymilacyjnym w
Belęcinie  przez  Przedsiębiorstwo  Handlowo-Usługowe  „Marika”.  Tu  poinformował,  iż  z
informacji  jaka dociera  do mieszkańców w/w przedsiębiorstwo  myśli  o  zaprzestaniu  swej
działalność … co dalej? 

Sołtys wsi Wąchabno Z. Kasprzak zwrócił się do Wójta o przyspieszenie podjęcia decyzji
w  sprawie  tegorocznego  Konkursu  Muzyki  Ludowej  ,  by  uniknąć  jakichkolwiek
nieporozumień.

Sołtys  wsi  Jaromierz  B.  Raszke  zabierając  głos  podniósł  sprawę  braku  kanalizacji  na
odcinku Kopanica – Jaromierz.  Jak poinformował  jest  tam 14 domów i  dalej  się  budują.
Ponadto znajduje  się tam 4 zakłady pracy.  Podniósł  również  sprawę podłączania  się do
kanalizacji – nie wszyscy się podłączają .

Do  zagadnień  ustosunkował  się  Wójt  Gminy  J.  Kolesiński.  Na  wstępie  swej  wypowiedzi
odniósł  się  odniósł  się  do  sprawy  rekultywacji  terenów  po  żwirowni  w  Grójcu  Wielkim
informując,  że  sprawa  jest  w  toku;  przygotowywane  są  zmiany  statutu  Związku
Międzygminnego „Obra” , by „związek „ miał pełne upoważnienie do reprezentowania gminy ;
nadzór nad ta sprawą się cały czas toczy. 

Co się tyczy wywozu nieczystości ciekłych z rejonu Belęcin jest to sprawa dość złożona; w
ubiegłym roku na komisji ustalone zostały pewne ceny wywozu …pierwszym powodem są
pewne spory i donosy jakie są w ramach tej miejscowości Belęcin i to jest rzecz która wpływa
na to jak przedsiębiorcy się na to zaopatrują ;  jest to duże zagrożenie i będziemy musieli się
nad tym  pochylić  wspólnie  z  odpowiednią  komisją  ,  ponieważ  dzisiejsza  stawka  (  to  co
mówią  wszyscy)  nie  odzwierciedla  kosztów  i   jest  nie  opłacalna;  my  pilnujemy  ,  by  te
nieczystości trafiały do oczyszczalni ścieków, stąd zwracam się z prośbą o jak najszybsze
powołanie komisji i zajęcie się tematem.

W tym miejscu ponownie zabrał głos radny R. Winiarz mówiąc: „…wszystko rozumie…że
należy  podnieść  stawkę,  ale  sprawa  jest  naprawdę  nagląca…  ZEUK  nie  ogarnia  …
mieszkańcy za chwile będą wylewać gdzie popadnie…”



W dalszej część trwała dyskusja , która przerwał przewodniczący obrad stwierdzając, że w 
niedługim czasie ( na komisji wspólnej) zajmiemy się propozycją nowej uchwały w sprawie 
określenia górnych stawek w zakresie opłat za usługi opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych,

Jeśli chodzi o tegoroczny Konkurs Muzyki Ludowej Wójt Gminy J. Kolesiński m.in. powiedział
: „ … w czwartek po południu został przedstawiony przez p. Jaskólskiego kosztorys wstępny,
który opiewa na około 20 tys zł;  w budżecie mamy zabezpieczoną kwotę 10 tys zł w ramach 
konkursu, stąd też organizator ma takie możliwości i może stanąć do konkursu …; myślimy w
tym roku pozostawić to tak jak jest, a w przyszłym roku „konkurs” będzie organizowany na 
troszeczkę innych zasadach. 
Do sprawy braku kanalizacji przy drodze krajowej odniósł się Prezes ZEUK M. Brudło 
wyjaśniając, iż był projekt budowlany jednak z uwagi na określony wskaźnik zagęszczenia 
120 / 1km bieżącej sieci podczas składania wniosku o dofinansowanie te miejsca musieliśmy
wykreślić; nic nie jest stracone ( projekt jest) w przyszłości będziemy mogli wrócić do tego 
zadania …. Co się tyczy sprawy przyłączania się do kanalizacji  wszczęto egzekwowanie 
przymusu podłączania się . 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady XXXVI
o godz. 17,30.

Protokołowała:           Przewodniczył:
                Inspektor             Przewodniczący Rady Gminy

Jolanta Żurek      Andrzej  Kaźmierczak


